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ZÁPISNICA 

z 1. zasadnutia  
Komisie pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 pre opatrenia zamerané na 

budovanie a podporu administratívnych kapacít 
 

Dátum a čas konania 10. október 2023 o 10:00 h 

Miesto konania Zrkadlová sála Úradu vlády Slovenskej republiky, Námestie slobody 1, 
Bratislava 

Predsedajúci Barbora Lukáčová 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina  

Príloha č. 3 Prezentácie zo zasadnutia  

Príloha č. 4 Uznesenie č. 1,2,3/2023 

 
 

1. Úvod, schvaľovanie programu zasadnutia a voľba overovateľa. 

 
Úvodné príhovory 

  
Predsedníčka Komisie pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 pre opatrenia 
zamerané na budovanie a podporu administratívnych kapacít (ďalej len „Komisia“) B. Lukáčová v 
úvode zasadnutia privítala členov a stálych pozorovateľov, ako aj ostatných hostí a zástupcov EK 
pripojených online na 1. zasadnutí Komisie. Vzhľadom na skutočnosť, že išlo o 1. zasadnutie Komisie 
informovala všetkých prítomných o úlohách Komisie a zdôraznila potrebu spolupráce všetkých 
partnerov pri príprave a implementácii P SK, taktiež potrebu zamerať sa na AK RO, SO, ale aj na AK 
v regiónoch a AK všetkých partnerov zapojených do implementácie P SK. Zdôraznila, že budovanie AK 
na všetkých úrovniach bude primárne prostredníctvom interných kapacít, nie prostredníctvom služieb 
tretích osôb (okrem nevyhnutných činností) s cieľom zastabilizovať AK a prilákať kvalitný ľudský 
potenciál.  
 
C. Kocman, zástupca EK, vyzdvihol dôležitosť zriadenia Komisie ako správnej a dôležitej platformy 
zameranej na AK a TP pre úspešné fungovanie P SK v PO 2021 – 2027.  
 
Tajomníčka Komisie, p. Želmíra Hybská, riaditeľka odboru administratívnych kapacít, sekcia 
technickej pomoci a iných finančných mechanizmov MIRRI SR, informovala zúčastnených 
o technických záležitostiach súvisiacich so správnym zabezpečením priebehu Komisie, t. j. potrebou 
podpísať dokumenty (Vyhlásenie o ochrane osobných údajov a Vyhlásenie o mlčanlivosti a vylúčení 
konfliktu záujmov) a o správnom používaní hlasovacieho zariadenia. 
 
Informácia o uznášaniaschopnosti Komisie: 
 
Na zasadnutí sa zúčastnilo 32 členov z celkového počtu 34 členov Komisie s hlasovacím právom, čím 
bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti. 
 
Schvaľovanie programu zasadnutia: 
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Návrh programu zasadnutia Komisie bol jej členom zaslaný elektronicky spolu s pozvánkou a 
dokumentami, ktoré sú predmetom diskusie a schvaľovania na 1. zasadnutí Komisie. V rámci diskusie 
neodznel žiadny návrh na doplnenie alebo úpravu predloženej agendy. 
 
Výsledok hlasovania:  
 
Komisia schválila navrhovaný program 1. zasadnutia Komisie s vopred avizovanou zmenou bodu 4 
programu upraveného na základe požiadavky MH SR z pôvodného znenia „Informácia 
o harmonograme vyhlasovania výziev pre administratívne kapacity v územní“ na upravené znenie 
„Informácia o harmonograme vyhlasovania výziev technickej pomoci Programu Slovensko 2021 – 
2027“. 
 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 32 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo: 0 členov komisie 

 
Schvaľovanie overovateľa zápisnice 
 
Predsedníčka Komisie otvorila hlasovanie o schválení overovateľa zápisnice z 1. zasadnutia Komisie pre 
AK v súlade s článkom 4 odsek 5 Rokovacieho poriadku Komisie. Predstavila p. Danicu Hullovú, 
zástupkyňu občianskej spoločnosti (Centrum vzdelávania neziskových organizácií). 
 
Výsledok hlasovania:  
 
Za overovateľa zápisnice bola bez pripomienok zvolená p. Danica Hullová.  
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 30 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov komisie 

nehlasoval: 1 člen komisie 

 

 
2. Vyhodnotenie splnenia opatrení z Cestovnej mapy budovania administratívnych kapacít 

pre 2020+ k 30.06.2023, návrh ďalšieho postupu 

 
 
Priebeh zasadnutia:  
 
Podpredsedníčka Komisie Iveta Turčanová, generálna riaditeľka sekcie technickej pomoci a iných 
finančných mechanizmov MIRRI SR  informovala, že AK a súvisiace nástroje, ktoré podporujú ich 
budovanie a stabilizáciu, sú nevyhnutným a základným predpokladom úspešnej implementácie fondov 
EÚ. Ich stabilizácia, vzdelávanie, monitorovanie, sledovanie ich výkonnosti a výsledkov sú nevyhnutné 
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pre úspešnosť implementácie v PO 2021 – 2027. Okrem posilnenia AK zdôraznila potrebu posilnenia 
spolupráce všetkých partnerov pre úspešné vykonávanie politiky súdržnosti, a to nielen pre partnerov 
P SK, ale AK P RH (MPRV SR je RO), ktorých vzdelávanie bude čiastočne podporované aj z TP P SK (v 
rámci Centrálneho plánu vzdelávania). Pripomenula dôležitosť spolupráce pri využívaní ďalších 
nástrojov EÚ (POO, ostatné fondy) s cieľom zabezpečenia ich vzájomných synergií a komplementarít. 
Uviedla, že v rámci zjednodušenia postupov a posilnenia transparentnosti už boli zrealizované niektoré 
opatrenia z Cestovnej mapy, máme nastavené kapacity, máme nastavené ich maximálne počty, systém 
ich vzdelávania a to prostredníctvom CPV. Informovala o dôležitosti zabezpečenia dostatočných 
kapacít partnerov na regionálnej úrovni, o potrebe podpory prípravy kvalitných projektov, o výraznej 
zmene v podpore kapacít zapojených do agendy implementácie investícií do MRK a o zameraní 
niektorých opatrení  na podporu v oblasti výskumu a vývoja. Pri prerozdelení TP pre horizontálnu, 
implementačnú a regionálnu úroveň MIRRI SR ako RO prihliadalo hlavne na potrebu zabezpečenia 
osobných výdavkov , vzdelávanie, viditeľnosť a komunikáciu (RO, ale aj niektoré SO). Kľúčovým je aj 
budovanie informačných a účtovných systémov. RO počíta s vyčlenením TP aj na nevyhnutné služby 
tretích strán. Zmenou v novom PO 2021 – 2027 je aj spolupráca so socioekonomickými partnermi, 
čomu nasvedčuje aj na vláde SR schválený dokument Systém riadenia spolupráce a partnerstva so 
zástupcami občianskej spoločnosti pri príprave, implementácii a monitoringu fondov EÚ v 
programovom období 2021 – 2027.  
 
Zosumarizovala plnenie opatrení plnenia CM k 30. júnu 2023 a uviedla, že v ročných intervaloch sa 
predpokladá predkladanie Informácie s vyhodnotením opatrení CM na MV, pričom monitorovanie 
opatrení bude MIRRI SR ako RO vykonávať min. 2 krát do roka.   
 
Osobitne sa zamerala na implementačné štruktúry na regionálnej úrovni. Sú vytvorené, bude sa v ich 
budovaní pokračovať a plnenie opatrení súvisiacich s implementačnou štruktúrou na regionálnej 
úrovni bude RO priebežne monitorovať a informácie bude následne zdieľať členom Komisie. 
Zosumarizovala celkový počet AK - na UMR 54 (3AK na UMR) a celkový počet AK na VÚC 88 (10 AK na 
VÚC + 8 na zohľadnenie implementácie JTF a CURI). Koncom roka 2025 RO prehodnotí nastavenie AK 
podľa reálnej implementácie.  
 
Následne uviedla rizikové oblasti spojených s implementáciou PO 2021 – 2027, uvedených priamo 
v CM, na ktoré sa RO plánuje  v budúcnosti zamerať, ako napr. slabá komunikácia s jednotlivými 
implementačnými štruktúrami, nedostatočné nastavenie deliacich línií medzi P SK a inými 
mechanizmami, nepredvídateľné riziká, potreba zvýšeného dohľadu nad vybranými opatreniami CM 
(posilnenie kapacít na VVaI, analytických útvarov, regionálnych koordinátorov, implementácia IÚI, 
vzdelávanie AK P RH, zjednodušené vykazovanie výdavkov...).  Medzi limitujúce faktory patrí výška 
zdrojov TP a ŠR, koncentrácia na výsledky a výstupy a ďalšia (ne)spolupráca partnerov.  

 
Predsedníčka Komisie B. Lukáčová zdôraznila potrebu stabilizácie a vytvorenia vlastného ľudského 
kapitálu, hlavne na regionálnej úrovni, kde je potrebná transformácia z existujúcich SO pre PO 2014 - 
2020. Venovala sa ÚVO, ktoré v PO 2021 – 2027 bude vystupovať ako SO, bude vykonávať činnosti 
súvisiace s verejným obstarávaním pre P SK, a to na základe uplatňovania vzorkovej kontroly a rizikovej 
analýzy. Taktiež uviedla, že významným spôsobom boli podporené AK pre implementáciu investícií pre 
MRK na ÚV SR (ÚSVRK) a to v súvislosti s objemom zdrojov vyčlenených na túto agendu v rámci P SK; 
proces je zahájený a týka sa aj práce na regionálnej úrovni. Zdôraznila opäť potrebu kvalitného, 
stabilného ľudského kapitálu, čo odzrkadľuje aj využitie väčšej časti finančných prostriedkov z TP P SK 
na OV. Vyzvala členov na pripomienky, aktívnu spoluprácu a výmenu informácií tak, aby bol proces 
predvídateľný. 
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M. Lamačková, Trenčianský samosprávny kraj, položila otázku, aký je použitý kľúč rozdelenia 8 AK 
z celkového počtu 88 na VÚC, keďže predpokladá, že 80 AK predstavuje 10 AK na každé VÚC?   
 
Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, odpovedala, že osobitne vyčlenený počet 8 AK bude 
prerozdelený VÚC implementujúcim aj JTF a CURI.  
 
Ctibor Kocman, REGIO/EK, poznamenal, že CM na EK považujú za živý dokument a keď sa 
implementácia rozbehne očakávajú jej aktualizáciu. Zdôraznil potrebu vytvorenia AK na TS, ktoré 
vytvorené nie sú. Navrhol rešpektovať a premietnuť do reality výsledky auditu EK súvisiace s 
nastavením nového PO 2021 – 2027.  
 
Predsedníčka B. Lukáčová, uviedla, že CM vníma RO ako živý dokument a o jej aktualizácii a odpočtoch 
budeme všetkých členov pravidelne informovať. Upresnila, že AK na TS sú vytvorené, no je nutná ich 
transformácia z bývalých SO, to znamená ukončenie  PO 2014 – 2020 a prechod na PO 2021 – 2027, 
teda ide iba o vnútornú transformáciu, prípadne dosiahnutie stanoveného počtu AK. V prípade UMR 
to platí rovnako, plus je potreba dovzdelávať AK tam, kde začínajú nové UMR (UMR, ktoré neboli SO 
v PO 2014 – 2020). Ostatné AK je potrebné stabilizovať, vzdelávať, prípadne pretransformovať.  
 
Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, zopakovala, že CM je živý dokument a požiadala členov 
Komisie o zasielanie informácií k aktualizácii opatrení CM, prípadne návrhov na úpravu a doplnenie 
CM, termín na predloženie návrhov opatrení je 30. november 2023. Zdôraznila skutočnosť, aby CM 
reflektovala reálny stav implementácie EÚ fondov v SR, ktorý bude priebežne monitorovaný a  výsledky 
auditu EK RO pre P SK zohľadní.  
 
R. Švirk, ÚSVRK, informoval o stave delimitácie AK z MV SR na ÚV SR. Konkrétne sa to týka 73 AK.  ÚV 
SR uskutočnil stretnutia delimitačnej Komisie, ktorých výsledkom boli návrhy delimitačných 
protokolov. ÚV SR pracuje na pripomienkach k týmto protokolom, ktoré by mali byť sfinalizované do 1 
týždňa.  Aktuálny stav na ÚSVRK je 46 AK, z toho 26 obsadených (do 1 týždňa bude 27 AK), aktuálne sú 
vyhlásené 3 výberové konania a pracuje sa na obsadení zvyšných miest AK. Spomenul navýšenie AK na 
regionálnej úrovni o 6 AK v PSK, KSK, BBSK (v každom o 2 AK), ktoré budú zaradené do stavu 
regionálnych kancelárií ÚSVRK, ale metodicky podliehajú pod sekciu európskych programov.  
 
M. Mojžiš, ÚSVROS, poďakoval za spoluprácu pri tvorbe a prijatí dokumentu „Systém riadenia 
spolupráce a partnerstva so zástupcami občianskej spoločnosti pri príprave, implementácii a 
monitoringu fondov EÚ v programovom období 2021 – 2027“ a v informoval o príprave hodnotiacej 
správy vyplývajúcej z Uznesenia vlády 490/2023, úlohy B.3.  
 
Predsedníčka Komisie dala hlasovať o tomto bode programu. 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 32 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo 0 člen komisie 
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3. Informácia o pripravených materiáloch súvisiacich s riadením administratívnych kapacít 

v programovom období 2021 – 2027 

 
Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, informovala o schválení dokumentu Stanovenie počtu 
administratívnych kapacít financovaných z technickej pomoci fondov Európskej únie v programovom 
období 2021 – 2027 a nastavenie systému financovania administratívnych kapacít programového 
obdobia 2021 – 2027 na rokovaní vlády SR dňa 27. septembra 2023.  Predmetom materiálu nie sú AK 
na regionálnej úrovni, tie boli riešené na úrovni ministra MIRRI SR a výška TP P SK určená na ich 
financovanie bola oznámená prostredníctvom osobných listov pre VÚC a UMR. Nastavenie AK 
vychádza z jednotnej priemernej celkovej ceny práce, čo je predpokladom stabilizácie a zníženia 
fluktuácie až do konca roku 2028. Taktiež nastavenie AK financované zo ŠR vychádza z predpokladu 
stanovenia rovnakej mzdy. Sledovanie, monitorovanie AK bude vo FTE (ekvivalent plného pracovného 
úväzku) a zber údajov o AK bude prebiehať v IS CPV v novej štruktúre, čoho výsledkom bude vyššia 
kvalita dát. RO bude pravidelne komunikovať s MF SR a na základe tejto spolupráce, bude možné 
vykonávať krížovú kontrolu dát. Jednotne nastavené počty AK sú základom pre predvídateľný systém 
financovania, ktorý je limitovaný výškou TP a výškou zdrojov ŠR. Celková alokácia TP sa znížila a tomu 
boli prispôsobené počty AK. RO bude sledovať a monitorovať čerpanie TP v súvislosti s 
implementáciou. V prípade presunu alokácie finančných prostriedkov na implementáciu bude 
presunutá aj adekvátna čiastka TP. RO v roku 2025 bude realizovať kapacitnú analýzu, ktorá bude 
odzrkadľovať vplyv zjednodušenia procesov, zmeny riadenia na využívanie AK aj v nadväznosti na 
strednodobé prehodnotenie P SK a vyhodnotenie plnenia míľnikov kontrahovania a čerpania 
jednotlivých politických cieľov P SK. 
 
Tajomníčka Komisie, p. Želmíra Hybská, informovala o ďalšom materiáli schválenom vládou SR dňa 
27. septembra 2023 s názvom Systém riadenia ľudských zdrojov zapojených do implementácie fondov 
EÚ v programovom období 2021 – 2027. Materiál bol vytvorený v nadväznosti na odporúčania EK 
uvedené v Správe o Slovensku za rok 2019 a vychádzal z analýzy PO 14 – 20, ktorá bola vypracovaná 
pri príprave CM. Materiál zohľadňuje slabé stránky PO 2014 – 2020 v oblasti riadenia ľudských zdrojov. 
Stanovuje spoločné princípy, postupy a nástroje, ktoré sa odporúčajú uplatňovať vo všetkých 
oblastiach riadenia ľudských zdrojov zapojených do implementácie fondov EÚ. Zameriava sa na 
plánovanie AK, odmeňovanie, motivovanie a vzdelávanie zamestnancov, na čerpanie TP v závislosti na 
plnení cieľov, čo je rozdiel oproti PO 2014 – 2020.  Zdôraznila potrebu plánovania AK v závislosti od 
implementačného cyklu.  
 
Pascal Boijmans, DG REGIO/EK, poďakoval za prezentáciu. Oceňuje vládou schválené dokumenty, 
ktoré zavádzajú do spôsobu nastavenia počtu AK systematickosť a stále poskytujú dostatočnú 
flexibilitu pre zavedenie prípadných potrebných zmien. Schválené dokumenty vytvárajú dobrý základ 
pre implementáciu nového PO. Uvádza však, že systém AK je príliš orientovaný na výšku alokácie TP 
a spôsoby jej využitia, pričom AK by nemali byť viazané výlučne vo vzťahu k zdrojom EÚ, ale AK by mali 
predstavovať vytvorenie štruktúr, delegovanie úloh a vytvorenie systémov (monitoring, IT systémy, 
know-how). Nie je až tak podstatný rozsah CM, ale aby bol pokrytý spôsob fungovania a spôsob 
budovania kapacít v regiónoch. Položil otázku či sa pripravuje podobný materiál (ako bol schválený pre 
AK ústredných orgánov štátnej správy, pozn.) pre stanovenie počtu a spôsobu financovania AK aj pre 
kapacity v regióne implementujúce P SK. Ďalej uvádza, že NGO a socioekonomickí partneri sú kľúčoví 
pri plnení cieľov a preto považuje za potrebné, aby boli zahrnutí do systému budovania AK. 
 
Predsedníčka Komisie B. Lukáčová potvrdila, že pre úspešnú implementáciu sú dôležité nielen AK, ale 
aj funkčný systém. Regionálna úroveň má vyčlenený vlastný balík na implementáciu z fondov EÚ 
s cieľom zabezpečiť väčšiu  flexibilitu a  dostupnosť finančných prostriedkov. Zdôraznila opäť nutnosť 
transformácie implementačných štruktúr na regionálnej úrovni a dôležitosť zamerať sa viac na 
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proklientsky prístup, na to byť a myslieť viac ako regionalisti, nezamerať sa iba na hodnotenie výziev, 
vyhlasovanie výziev, ale aj na  vyhľadávanie klientov, na pomoc pri predprojektovej príprave tak, aby 
boli prijímatelia úspešní, aby finančné prostriedky išli tam, kde sú najviac dôležité.  
 
Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová potvrdila, že predprojektová príprava, implementačné 
štruktúry a zjednodušenie implementácie sú kľúčové pre úspešnú implementáciu a je cieľom RO 
venovať sa týmto témam ďalej v rámci CM.  
 
M. Kompišová (Únia miest Slovenska), položila otázku ohľadom termínu prípravy materiálu v PO 2021 
– 2027 pre regionálnu úroveň.   
 
Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, uviedla, že vzhľadom na rozdielny prístup financovania AK na 
regionálnej úrovni  v PO 2021 - 2027 z TP P SK a zohľadňujúc inú metodiku pri stanovení počtu AK, 
oznámených listami ministra MIRRI SR, RO nateraz bude monitorovať výkonnosť AK spolu s čerpaním 
TP P SK na regionálnej úrovni bez potreby predloženia špeciálneho materiálu na rokovanie vlády SR. 
Ak vznikne neskôr potreba, či už zo strany RO alebo na základe rozhodnutia Komisie o príprave 
samostatného dokumentu zameraného na AK regionálnej úrovne, RO pripraví takýto materiál.  
 
Predsedníčka Komisie dala hlasovať o tomto bode programu. 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 32 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo 0 členov komisie 

 
 

4. Informácia o harmonograme vyhlasovania výziev technickej pomoci Programu Slovensko 

2021 - 2027 

 

Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, informovala o harmonograme výziev TP P SK, o zverejnení 
usmernenia k výzvam, o spustení 1. výzvy pre MV SR – ÚSVROS. Termín vyhlásenia výziev pre 
regionálnu úroveň je predpokladaný k 15. novembra 2023, avšak v prípade skoršieho ukončenia 
vyhodnotenia pripomienok, budú výzvy vyhlásené aj skôr. RO kladie veľký dôraz na pokračovaní v 
elektronizácii procesov a znižovaní administratívnej záťaže na strane prijímateľov, ako aj 
poskytovateľov. K podmienkam oprávnenosti TP P SK uviedla, že RO ponechal oprávnené výdavky 
obdobne ako v PO 2014 - 2020 mimo vybraných položiek, ako napr. neoprávnenosť nájmu 
a motorových vozidiel so spaľovacím motorom.   

D. Augustinská (MŠVVŠ SR), položila otázku, kedy môže MŠVVŠ SR očakávať termín komunikácie 
k výzvam TP P SK. Ďalej sa opýtala, či sa výzva bude týkať TP vo všeobecnosti alebo to bude výzva  len 
na osobné výdavky AK. Požiadala RO, aby vzhľadom na zníženie výšky TP P SK oproti PO 2014 – 2020 
zvážil stanovenie ďalších úloh pre SO, pretože to má dopad na finančné prostriedky ako napr. 
odmeňovanie zahraničných hodnotiteľov (na základe materiálu, ktorého gestorom je VAIA/ÚV SR). P. 
Augustínska zdôraznila, aby to bolo prehodnotené na národnej úrovni z pohľadu komplementarít 
a synergií, keďže sa to týka aj iných nástrojov podpory EÚ.  Spomenula tiež náročnosť komunikácie SO 
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s MF SR vo vzťahu k zabezpečovaniu dodatočných financií zo ŠR a vníma to ako úlohu nie len SO ale aj 
RO.  

Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, reagovala na otázky p. Augustínskej z MŠVVŠ SR, a to, že 
najneskôr do 2 týždňov MIRRI SR osloví v súvislosti s návrhom výzvy MŠVVŠ SR.  Výzvy sa budú týkať 
celkovo TP, nie iba osobných výdavkov AK. Viac informácií MŠVVŠ SR poskytne MIRRI SR, konkrétne 
odbor riadenia TP. Ohľadom ostatných rizík ovplyvňujúcich TP jednotlivých SO uviedla, že RO ich 
monitoruje a bude priebežne súčinné pri hľadaní riešení tak, aby čerpanie TP nebolo zásadným 
spôsobom ohrozené neočakávanými výdavkami. Čo sa týka materiálu VAIA, MIRRI SR už upozornilo 
predkladateľa, že nie je možné  predkladať materiály majúce potenciálny dopad na TP z P SK bez ich 
predbežného prediskutovania so zainteresovanými.  Ďalšie prípadné riziká bude RO monitorovať 
a upozorňovať na ne.  

 
Pascal Boijmans, DG REGIO/EK, sa zaujímal o financovanie AK socioekonomických partnerov a NGO, 
tiež si vyžiadal zaslať prezentácie, ktoré boli na Komisii prezentované.   
 
Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová, reagovala na vznesenú otázku P. Boijmansa a uviedla, že 
v čase jeho neprítomnosti zazneli informácie od p. Mojžiša (ÚSVROS) na túto tému, ako aj ohľadom 
schválenia dokumentu „Systém riadenia spolupráce a partnerstva so zástupcami občianskej 
spoločnosti pri príprave, implementácii a monitoringu fondov EÚ v programovom období 2021 – 2027“ 
dňa 27. septembra 2023 vládou SR. Uviedla, že prezentácie boli zaslané pred zasadnutím Komisie, ale 
bude preverené, či boli materiály doručené a prípadne budú opätovne zaslané.  
 
Predsedníčka Komisie dala hlasovať o tomto bode programu. 
 
Výsledok hlasovania: schválené  
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 32 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo 0 členov komisie 

 
 

5. Rôzne 

 
J. Ridzoň, generálny riaditeľ sekcie Program Slovensko 2021 – 2027 MIRRI SR, oboznámil členov so 
základnými informáciami k aktuálnemu stavu P SK: 1. krok - schválenie P SK 22. novembra 2022 
v celkovom objeme 12,6 mld. Eur EÚ zdroje, spolu so spolufinancovaním 15,5 mld. Eur. 2. krok - 
schvaľovanie hodnotiacich a výberových kritérií a  IÚI na MV a NP na komisiách pri MV (k 10. októbru 
2023 cez 4 mld. Eur) a implementačný mechanizmus ITI (2,3 mld. Eur). 3. krok - vyhlasovanie výziev pre 
našich partnerov, regionálnych, socioekonomických, zamestnávateľov v objeme 1 mld. Eur (8 % P SK). 
 
Ctibor Kocman, REGIO/EK, vyzval RO k predstaveniu ďalších dvoch projektov z TSI, aj keď iba 
informačne ako podklad pre ďalšie zasadnutie Komisie.  
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Pascal Boijmans, DG REGIO/EK, zdôraznil, že táto Komisia by nemala byť iba o TP a vníma AK ako 
dôležitú platformu pre úspešnú implementáciu pre Slovensko. Informoval, že v rámci Komisie sa bude 
diskutovať pravidelne o problémoch, nefunkčných oblastiach vo vzťahu k AK a budú sa hľadať riešenia. 
 
Predsedníčka Komisie B. Lukáčová poznamenala, že na oba projekty prihliadame a ich čiastkové závery 
zapracovávame do systému ľudských kapacít, ako aj do systému riadenia P SK. RO prechádza 1. 
komplexným auditom P SK a rovnako akcentuje, že všetky nálezy a závery budú kontinuálne 
zapracované do systému riadenia a implementácie.   
  
J. Ridzoň, generálny riaditeľ sekcie Program Slovensko 2021 – 2027 MIRRI SR, informoval o 3 veciach: 
1. TP EK (TSI) – RO má otvorené 2 projekty k TSI a RO ich chce mať na tejto Komisii alebo novovytvorenej 
komisii. Jeden projekt už prebieha v spolupráci s OECD a je zameraný na zjednodušovanie 
implementačného systému a druhý projekt DNSH ostáva otvorený. Okrem TP P SK má RO k dispozícii 
2 ďalšie projekty TSI so 100% financovaním z EÚ. RO zvažuje možnosť požiadať o ďalšie projekty TSI, 
členské štáty môžu do 30. októbra 2023 predložiť na EK žiadosti, RO zvažuje predloženie 2 žiadostí.   
2. Technická pomoc EIB – RO má rozpracovaný 1 samostatný tím, ktorý venuje sa 6 oblastiam, z toho 
cca 3 sa týkajú aj P SK (1 z nich sa týka oblasti životného prostredia). Táto Komisia bude slúžiť ako 
otvorené fórum na diskusiu, preto zdôraznil termín 30.november 2023 na predloženie otázok, 
informácií na doplnenie, vylepšenie CM.  
3. Diskutuje sa o vytvorení 9. komisia pod MV; RO zvažuje jej zriadenie tak, aby predstavovala 
platformu na zlepšenie, zjednodušovanie a štandardizáciu procesov P SK.  
Zhodnotil, že 1. krok je zvládnutý, RO sa venuje 2. kroku a 3. kroku sa bude venovať, buď na tejto 
Komisii alebo na samostatnej komisii. 
 
Predsedníčka Komisie B. Lukáčová potvrdila slová, ktoré zazneli a zdôraznila, že tieto témy nie sú iba 
otázkou MIRRI SR, ale celospoločenskými a verí, že aj partneri si budú vynucovať implementáciu 10 
opatrení z „White paper“ (Biela kniha).  
 

Podpredsedníčka Komisie I. Turčanová doplnila, že cieľom Komisie nie je iba prerokovávať otázky 
súvisiace s  TP P SK, ale naopak monitorovať implementáciu P SK a na to naviazané opatrenia v CM, 
takže diskusia bude hlavne o aktualizovanej CM, o rizikách a problémových miestach. Keďže ide o 1. 
zasadnutie Komisie, bolo potrebné venovať vyššiu pozornosť aj otázkam TP z P SK vzhľadom na 
pripravený harmonogram výziev a preto sa uvedenej téme venovala na tomto zasadnutí väčšia 
pozornosť. Poďakovala za spoluprácu všetkým partnerom, ktorí sa podieľali na príprave diskutovaných 
schválených dokumentov a uviedla, že ďalšie stretnutie bude zamerané viac na informácie z reálnej 
implementácie P SK na  jednotlivých SO, RO v nadväznosti na výstupy z monitorovania.  

 
6. Záver 

 

V závere zasadnutia predsedníčka Komisie poďakovala všetkým účastníkom za aktívnu účasť 
a spomenula pokrok, ktorý sa dosiahol nastavením počtu AK, ich financovaním a riadením v PO 2021 – 
2027. Pre zabezpečenie efektívneho a hospodárneho využívania zdrojov TP P SK a ŠR pri budovaní AK 
zdôraznila dodržiavanie nastavených princípov a opatrení. Poukázala na tzv. DESATORO na 
zjednodušenie fondov EÚ, keďže jeho súčasťou je aj návrh opatrení zameraných na podporu budovania 
kapacít v previazaní na výsledky. Vyzdvihla zodpovednosť všetkých partnerov pri dohliadnutí na 
zmysluplnosť a efektívnosť procesu čerpania nových eurofondov a s tým súvisiace riadenie AK s cieľom 
úspešnej implementácie P SK. Informovala o ďalšom zasadnutí tejto Komisie v roku 2024.  
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Použité skratky: 

 

AK administratívna kapacita 

BBSK Banskobystrický samosprávny kraj 

CPV Centrálny plán vzdelávania 

CURI Catching up regions 

DNSH Do Not Significant Harm 

EIB European Investment Bank 

EK Európska komisia 

EÚ Európska únia 

FST Fond spravodlivej transformácie 

HaVK  hodnotiace a výberové kritériá 

IT Informačné technológie 

ITI Integrated Territorial Investment 

IÚI integrované územné investície 

JTF The Just Transition Fund 

KSK Košický samosprávny kraj 

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MRK Marginalizované rómske komunity 

MŠVVaŠ SR Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021  –  2027 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

NGO Non-governmental organization 

NP národný projekt 

OECD Organisation for Economic Co-operation and Development 

OV osobné výdavky 

P RH Program Rybné hospodárstvo 2021 - 2027 

P SK Program Slovensko 2021 - 2027 

PO programové obdobie 

POO Plán obnovy a odolnosti SR 

PSK Prešovský samosprávny kraj 

SO  sprostredkovateľský orgán 

SR  Slovenská republika 

Meno Funkcia Dátum Podpis 

Želmíra Hybská tajomníčka 
komisie 

  

Danica Hullová overovateľka 
komisie 

  

Barbora Lukáčová Predsedníčka  
komisie  
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ŠR štátny rozpočet 

TP  technická pomoc 

TSI The Technical Support Instrument 

UMR Udržateľný mestský rozvoj 

ÚV SR Úrad vlády SR 

ÚVO Úrad pre verejné obstarávanie 

VAIA Výskumná a inovačná autorita 

VÚC Vyšší územný celok 

VVaI 

 

veda, výskum a inovácie 

 


